
 

 
 
Minuta Consiliului Consultativ din data de 21 noiembrie 2023 
 
21 noiembrie 2023, 11.00 – 11:30 

Introducere 

 

Directorul executiv al ANCOM, dl. Bogdan Iana, urează bun venit participanților la Consiliul 

Consultativ organizat pe marginea Proiectului de decizie privind aprobarea Tabelului național 

de atribuire a benzilor de frecvențe radio.  

1. Adoptarea Agendei 

Reprezentantul ANCOM enumeră documentele supuse dezbaterii și solicită observații asupra 

agendei, care conține ca puncte principale minuta Consiliului Consultativ din data de 18 

august 2023 și documentul de sinteză a observațiilor pentru Proiectul de decizie privind 

aprobarea Tabelului național de atribuire a benzilor de frecvențe radio. 

În lipsa oricăror observații, agenda este adoptată în forma propusă de ANCOM. 

2. Minuta întâlnirii anterioare 

Reprezentantul ANCOM solicită observații cu privire la minuta Consiliului Consultativ din data de 

18 august 2023. În lipsa oricăror observații, minuta este adoptată în forma propusă de ANCOM. 

3. Proiectul de decizie privind aprobarea Tabelului național de atribuire a benzilor de 

frecvențe radio 

Reprezentantul ANCOM face scurte considerații cu privire la sinteza observațiilor primite, subliniind 

că, spre deosebire de situația de până acum, în care TNABF se adopta prin hotărâre de Guvern, 

TNABF se adoptă actualmente prin decizie a ANCOM, urmare a modificărilor legislației primare, 

ocazionate de implementarea Codului European al Comunicațiilor Electronice în legislația națională. 

Acesta menționează că în perioada de consultare publică au fost primite observații din partea a șase 

respondenti, patru din ei fiind furnizori de rețele publice și de servicii de comunicații electronice și doi 

respondenți cu statut de asociații profesionale non-profit. Toate observațiile, precum și răspunsurile 

oferite de către Autoritate pot fi consultate pe larg în documentul de sinteză a observațiilor, elaborat 

de ANCOM în urma procesului de consultare publică și publicat pe site-ul instituției. 



După prezentarea succintă a observațiilor primite, reprezentantul ANCOM dă cuvântul celorlalți 

participanți la ședință, pentru alte chestiuni suplimentare, în afara observațiilor formulate în prealabil 

și la care ANCOM a răspuns pe larg în documentul de sinteză a observațiilor. 

Reprezentantul Enigma System ia cuvântul și solicită o clarificare cu privire la banda de 700 MHz 

și anume, identificând în caietul de sarcini al procedurii de selecție organizată de ANCOM în 2022 

două opțiuni pentru PPDR, are neclaritatea dacă din cei 8 MHz duplex, doar 5 MHz vor avea utilizare 

guvernamentală și restul de 3 MHz duplex vor rămâne cu statut neguvernamental. Un reprezentant 

ANCOM arată că este vorba despre alocarea suplimentară a unui bloc de 2 x 5 MHz pentru PPDR, 

iar cei 2 x 5 MHz și 2 x 3 MHz la care face referire reprezentantul Enigma System vor rămâne, de 

asemenea, cu statut guvernamental, așa cum reiese din proiectul TNABF.  

Reprezentantul Orange remarcă o lipsă de predictibilitate cu privire la folosirea benzii de 700 MHz 

la care se schimbă destinația la nici un an de la licitația de spectru organizată de ANCOM. Suplimentar 

față de observațiile transmise către ANCOM în scris cu privire la utilizarea benzii 700, reprezentantul 

Orange propune să fie alocate primordial acele benzi care au fost și înainte stabilite pentru PPDR și, 

doar în situatia unei nevoi suplimentare, să fie utilizați pentru PPDR cei 5 MHz duplex, care, de regulă, 

în celelalte țări din UE sunt folosiți în scop comercial .  

Directorul executiv al ANCOM reiterează faptul că decizia aparține organismelor statului român, 

în speță CSAT, care a aprobat solicitarea STS de alocarea de resurse suplimentare de spectru pentru  

rețeaua PPDR. În lipsa argumentelor solide de a se opune propunerii statului român de alocare a 

unor resurse de spectru pentru situații de urgență, bazându-se pe legislația națională și comunitară, 

și având în vedere că o parte din spectrul disponibil în banda de 700 MHz a rămas nealocat în urma 

procedurii de selecție din 2022, ANCOM își păstrează punctul de vedere pentru alocarea resurselor 

de spectru către STS.  

În lipsa altor observații din partea celor prezenți, Directorul executiv al ANCOM declară adoptat 

proiectul de decizie privind aprobarea Tabelului național de atribuire a benzilor de frecvențe radio. 

4. Diverse 

La capitolul Diverse, reprezentantul ANCOM menționează că prezentul proiect de decizie necesită 

avizul Comisiei Interdepartamentale de Radiocomunicații (CIR) și precizează că ședinta CIR va avea 

loc la începutul anului 2024.  

În legătură cu cererea reprezentantului Enigma System de a susține o prezentare în prima sedință a 

CIR, reprezentantul ANCOM îi solicită acestuia transmiterea către ANCOM a prezentării până la 

data de 15 decembrie 2023 pentru a fi pusă la dispoziția membrilor CIR de către Autoritate. 

Președintele InfoCons intervine la capitolul Diverse pentru a aduce în discutie Directiva europeană 

care va fi implementată în România, în anul 2024, pe tema notificărilor operatorilor online cu privire 

la secțiunea de produse care încalcă drepturile de proprietate intelectuală. Cu privire la acest subiect, 

președintele InfoCons propune să existe o întâlnire cu reprezentanții ANCOM, premergătoare 

implementării Directivei Europene, cu atât mai mult, cu cât, precizează el, România este în 

infringement cu Departamentul de Justiție al Statelor Unite pe tema proprietății intelectuale ca țară, 

subiectul fiind important pe segmentul operatorilor de platforme online, internet, servere.  



Reprezentatul Direcției Juridice din cadrul ANCOM menționează că a existat o consultare publică 

pe această temă, și anume transpunerea în legislație a Regulamentului (UE) 2022/2065 al 

Parlamentului European și al Consiliului din 19 octombrie 2022 privind o piață unică pentru serviciile 

digitale, ulterior organizându-se și o dezbarere publică, iar proiectul de act normativ elaborat pentru 

implementarea DSA1 urmează circuitul de avizare și va ajunge în Parlament pentru aprobare. În 

temeiul acestei legi, după publicarea ei, ANCOM va adopta o serie de decizii secundare care vor urma 

procedura de consultare publică unde toți cei interesați vor putea transmite observații și recomandări.  

Președintele InfoCons specifică faptul că problematica proprietății intelectuale necesită o atenție 

deosebită întrucât nu există un mecanism de soluționare a plângerilor pe acest subiect, iar 

competențele ANCOM se suprapun cu cele ale ANPC. Totodată, acesta adaugă că ANPC a creat o 

platformă simplă prin care orice consumator și operator să identifice produsele neconforme notificate 

de statele membre, inclusiv de România. Reprezentatul Direcției Juridice intervine și subliniază 

pe acest subiect că rolul notificatorilor de încredere este foarte important în contextul DSA, iar, pe de 

altă parte aspectele semnalate, arată o problemă existentă care nu poate fi rezolvată în totalitate de 

un regulament care va intra în vigoare în luna februarie 2024.  

În lipsa altor observații și recomandări, Directorul executiv al ANCOM le mulțumește celor prezenți 

pentru participare și implicare și declară ședința închisă.  

  

 

 

 
1 Regulamentul (UE) 2022/2065 al Parlamentului European și al Consiliului din 19 octombrie 2022 privind o 

piață unică pentru serviciile digitale și de modificare a Directivei 2000/31/CE. 


